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Uvedeni začasni ukrepi
družbenega varstva

Delegati zbora združenega dela so brez razpra-
ve sprejeli sklep o razširitvi dnevnega reda s točko
o uvedbi začasnih ukrepov družbenega varstva
v Utensilii. V uvodni obrazložitvi je predsednik
občinskega kotniteja za gospodarstvo podal ugo-
tovitve, da ima TOZD Utensilia že daljše obdobje

težave v poslovanju o čemer je večkrat tekla
beseda tako v komiteju kot na izvršnem svetu
odnosno skupščini. Utensilio so v zadnjem obdob-
ju bremenile tako motnje v poslovanju, občasne
izgube in večkrat tudi nelikvidnost. Žal ni bil
realiziran izdelan sanacijski program in dejansko
smo bili priča oškodovanju družbenih interesov
ali natančneje povedano zmanjšanju družbenega
premoženja in bistvenih motenj v samoupravnih
odnosih. To pa so vzroki za uvedbo začasnih
ukrepov in tudi družbeni pravobranilec samou-
pravljanja je ugotovil, da so podani zakoniti razlo-
gi za takšen korak.

V sami razpravi so predstavniki Utensilie prav-
zaprav delegatom posredovali tudi mnenje, da
v samem TOZD-u velika večina delavcev ukrep
podpira in vanj zaupa. Ugotavljajo, da program
nakazuje pot razvoja in izhod iz krize v smeri že
sprejete zamisli delavcev TOZD. Slišat je bilo
tudi to, da so tamkajšnje družbenopolitične orga-
nizacije že pred več kot letom dni dale pobudo za
ukrep. Vendar zaradi določenih okoliščin ni bil
uveden. Torej ob tem primeru po mnenju dr.
Mihelčiča smo lahko ponovno spoznali, kako pri-
vede odlaganje soočanja s problemi do še bolj
resnega položaja. Več kritičnih besedi je bilo sli-
šati tudi na račun matične hiše DO Avtomontaže,
ki ni prisluhnila težavam. Ob tem je bilo slišati, da
ves čas pa tudi sedaj ne izkazuje nikakršnega
zanimanja za reševanje likvidnostnih težav v tem
TOZD-u. Vsekakor pa je bilo več kot spodbudno
slišati oceno DO Agea, ki je po svojem programu
Optima ugotovila, da je v sami Utensilii veliko
podjetniških pobud, katere se lahko realizirajo
z večjo učinkovitostjo kot sedanji program.

Preden so delegati giasovali o sklepu je Davor
Valentinčič spregovoril tudi na to, da bo sanacij-
ski program boleč predvsem za nekatere delavce,
ker predvideva tudi spremembo strukture zapo-
slenih. Pri tem pa ne gre zanemariti tudi večjih
možnosti, ki jih zakonodaja uveljavlja glede zapo-
slenih v OZD. S tehnološkimi presežki delavcev
pa tudi s podjetniško zakonodajo kjer se odpirajo
možnosti tudi pri zamenjavi kreditnih odnosov
v bankah z delniškimi. Predsednik občinskega
sindikalnega sveta Rudi Zupanc pa je poudanl, da
je v problematiko Utensilie sindikalni svet ves čas
vključen tako od priprave ukrepa pri iskanju reši-
tev in možnostih prerazporeditve tehnoloških pre-
sežkov delavcev, ki bodo nastali z reorganizacijo
TOZD. V zboru združenega dela so tako kot
v ostalih dveh zborih sklep o uvedbi začasnih
ukrepov sprejeli. Začasni kolegijski organ bo vo-
dil Ivan Koželj, člana pa sta Vasja Kovič in Ro-
man Hofferle.


